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PROTOKÓŁ NR 31/2020 

 
z XXXI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego od bytej w dniu 09 grudnia 

2020 roku o godz. 15:00 z wykorzystaniem środków porozumiewania si ę na odległo ść 
(online), a zako ńczono o godz. 15:25 tego samego dnia. Przewodnicz ący Rady Miasta 
sesję prowadził z sali sesyjnej (niski parter) Urz ędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim 
przy ul.Sikorskiego 3-4. 
 
Sesję zwołano na wniosek Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, który stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 24. 
 
Obecni: 
1. Robert Anacki, 
2. Marta Bejnar – Bejnarowicz, 
3. Patryk Broszko, 
4. Alicja Burdzińska, 
5. Przemysław Granat, 
6. Jan Kaczanowski, 
7. Krzysztof Kochanowski, 
8. Anna Kozak, 
9. Halina Kunicka, 
10. Marcin Kurczyna, 
11. Albert Madej, 
12. Tomasz Manikowski, 
13. Piotr Paluch, 
14. Sebastian Pieńkowski, 
15. Tomasz Rafalski, 
16. Oskar Serpina, 
17. Jerzy Sobolewski, 
18. Jacek Sterżeń, 
19. Maria Surmacz, 
20. Robert Surowiec, 
21. Jerzy Synowiec, 
22. Paulina Szymotowicz, 
23. Piotr Wilczewski, 
24. Grażyna Wojciechowska, 
25. Radosław Wróblewski, 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Druk nr 599- podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
3. Druk nr 600 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020 – 2048. 
4. Druk nr 601 - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 
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5. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Jan Kaczanowski – dzisiejsza sesja została zwołana na wniosek Prezydenta Miasta. Radni 
otrzymali porządek obrad wraz z wnioskiem o zwołanie sesji.  
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (1) 
Marta Bejnar – Bejnarowicz 
 
Ad.2 Druk nr 599 - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – chciałem podziękować za to, że Państwo zgodziliście 
się dając nam możliwość wspólnego spotkania i podjęcia bardzo ważnych decyzji. Przed 
nami tak naprawdę 3 uchwały, ale 2 są najbardziej kluczowe. Pierwsza z nich to jest uchwała 
dot. Wieloletniej Prognozy Finansowej, w której to wskazujemy środki na realizację hali 
widowiskowo-sportowej. Na realizację inwestycji, o której gorzowianie słyszą już od wielu, 
wielu lat. To jest inwestycja, na którą czekaliśmy i oczywiście zachodzi pytanie, takie pytanie 
było też na początku pandemii: co robić, jak działać? Wiedzieliśmy, że pandemia będzie dla 
nas trudnym okresem. Wiedzieliśmy, że będziemy ponosić z tego tytułu koszty, ale również 
wiedzieliśmy o tym, że pandemia będzie dla nas również kryzysem gospodarczym. Ten 
kryzys gospodarczy, ten koronakryzys chcemy zwalczać inwestycjami. To jest nasze 
lekarstwo na sytuację, która ma miejsce. To spowolnienie gospodarcze spowodowało, że są 
branże, które ucierpiały mocniej, są branże, które ucierpiały i takie, które radzą sobie bardzo 
dobrze, ale żeby w mieście się działo, żeby ludzie mieli pracę to koronnym argumentem są 
miejskie inwestycje. Naszym lekiem na koronakryzys są właśnie inwestycje. W związku z tym 
prosimy o poparcie tej uchwały, a dzięki temu poparciu, dzięki tej inwestycji, na którą czekają 
gorzowianie, gorzowski sport od dziesięcioleci, będziemy mogli ruszyć z inwestycją. Jeżeli 
dzisiaj ta uchwała dostanie aprobatę to praktycznie jutro zwołujemy nadzwyczajne 
zgromadzenie wspólników Słowianki i jutro zarząd będzie mógł rozstrzygnąć przetarg. 
Oczywiście, że mamy jeszcze procedurę odwoławczą. Przypuszczam, że przy tak dużej 
inwestycji Krajowa Izba Odwoławcza czeka nas. Pewnie jakiś spór z innymi, a nie tym, który 
zostanie wybrany, nas czeka. A ten tryb, sesja nadzwyczajna jest po to, żeby już nie czekać, 
że już mówimy: realizujemy tę inwestycję, żeby Słowianka już mogła ten przetarg 
rozstrzygnąć. Bardzo nam na tym zależy. Myślę, że środowiska sportowe również będą 
usatysfakcjonowane, bo ruszają dwie kluczowe inwestycje – stadion lekkoatletyczny i rusza 
budowa hali widowiskowo-sportowej. Chciałem podziękować za ostatni tydzień dyskusji, bo 
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właściwie z wszystkimi klubami rozmawialiśmy na temat przyszłorocznego budżetu i też 
właśnie na temat hali widowiskowo-sportowej, bo to jest ogromna inwestycja, dziejowa i tak 
naprawdę, jeżeli dzisiaj byśmy nie zrobili to pewnie przez najbliższe 10 lat byśmy do tego 
tematu nie wrócili. To jest nasze lekarstwo na koronakryzys. W związku z tym dziękuję za tę 
dyskusję. Dziękuję również za dyskusję dot. podatków, bo oczywiście wracamy w trzeciej 
uchwale do podatków. Ta dyskusja była bardzo merytoryczna i bardzo trudna. Rozumiem 
argumenty dot. tego, żeby już nie obciążać naszych mieszkańców kolejnymi opłatami. Z tym, 
że wiemy dokładnie, żeby móc tworzyć budżet odpowiedzialnie musimy również patrzeć na 
dochody. Z jednej strony są wydatki i nie wiążę tego z halą widowiskowo-sportową, bo akurat 
te 2 zadania, czyli hala jest wydatkiem inwestycyjnym, a mówimy o spadku we wpływach z 
podatku dochodowego. Wpływy z podatków dochodowych są o ponad 10mln zł mniejsze. 
Łącznie w tym roku starty spowodowane koronawirusem sięgają ponad 30mln zł. W związku 
z tym ten wzrost podatku jest poniżej tego wzrostu inflacyjnego. Proszę o poparcie, 
ponieważ musimy reagować, musimy pomagać przedsiębiorcom, też gro pomocy, którą już 
w tej chwili, czyli Gorzowska Dycha, przekazaliśmy mieszkańcom to są wydatki bieżące. W 
tej chwili Gorzowska Dycha BIS. Zaraz powiem najświeższe informacje dot. wniosków, 
których jest całe mnóstwo. To jest ponad 770 wniosków. Dzisiaj kończymy przyjmowanie ich 
i one już przekroczyły kwotę 2,5mln zł, oczywiście muszą zostać zweryfikowane. Żebyśmy 
mogli naszym przedsiębiorcom pomagać to również potrzebne nam są dochody bieżące. W 
związku z tym ta dyskusja na temat podatku była bardzo trudna, ale mam nadzieję, że 
zrozumiecie tę trudną sytuację i niestety czasami takie decyzje trzeba podejmować, więc 
przed nami dzisiaj 2 decyzje. Jedna bardzo popularna i dobra. Myślę, że budowa hali to jest 
wydarzenie dziejowe i bardzo dziękuję, bo naprawdę wszystkie kluby wsparły nas mocno 
własnymi argumentami. Dziękuję, bo partie polityczne zaangażowały się i też nas wsparły. 
Mamy dofinansowanie z Rządowego Funduszu, z Ministerstwa Sportu 22mln zł. 
Otrzymaliśmy deklarację o wsparciu z budżetu Urzędu Marszałkowskiego. W związku z tym 
wszystkie ręce na pokład i myślę, że taka dzisiaj deklaracja nam przyświeca. Damy radę i 
zbudujemy tę halę. Serdecznie proszę o poparcie właściwie tych projektów. Dziękuję jeszcze 
raz za naprawdę bardzo dobry, merytoryczny tydzień pracy.  
Jan Kaczanowski – Prezydent Miasta dokonał wprowadzenia do wszystkich trzech projektów 
uchwał. Informuję, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 599 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, 
Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Surowiec 
NIEOBECNI (1) 
Marta Bejnar – Bejnarowicz 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad.3 Druk nr 600 - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2 020-2048. 

 
Jan Kaczanowski - poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Kultury, Sportu i 
Promocji. Podzielam pogląd Prezydenta Miasta, że dzień dzisiejszy w historii naszego 
miasta z pewnością zapisze się w sposób szczególny, dlatego, że w tej uchwale akurat 
mamy inwestycje tak wielce oczekiwaną przez środowisko sportowe i nie tylko sportowe. 
Sądzę, że uda nam się tą inwestycję, mówię o hali sportowej, zrealizować, a przy okazji 
apeluje do wszystkich tych, którzy mogą jeszcze nasze miasto wspomóc środkami 
finansowymi dla sprawnego zrealizowania tej inwestycji.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 600 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr 
Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna 
Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Kochanowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Surowiec 
NIEOBECNI (1) 
Marta Bejnar – Bejnarowicz 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2020-2048, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.4 Druk nr 601 - podj ęcie uchwały w sprawie okre ślenia wysoko ści stawek 

podatku od nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Anna Kozak – pragnę się dzisiaj podzielić moimi przemyśleniami na temat podwyżki 
podatku. Tym bardziej, że na wrześniowej sesji Rady Miasta byłam przeciwna tej podwyżce. 
Mówiliśmy wtedy o kwocie 645 000 zł, które miały być nadwyżką i które pochodziły z tytułu 
podatków od osób fizycznych. Dzisiaj mówimy o 2,3mln.zł. Dzisiaj mamy grudzień i 
nadzwyczajną sesję Rady Miasta, a uchwała ma już trzecie podejście. To trzecie podejście 
oznacza, że w wyniku przeprowadzonych analiz i rozmów wysunięto wnioski, które za chwilę 
chcę przedstawić. Zapewne wielu z radnych będzie twierdziło, że nie powinniśmy 
podwyższać podatku w dobie Covid-19. Przypominam jednak, że wszyscy jesteśmy tutaj po 
to, żeby działać w interesie naszych mieszkańców, ale na troszczenie się o mieszkańca też 
są potrzebne nam pieniądze. W tym trudnym dla nas czasie pandemii, jako miasto Gorzów 
Wielkopolski, pomogliśmy naszym mieszkańcom, udzielając im wsparcia finansowego. Tylko 
przypomnę: pomoc dla gorzowskich firm, "Gorzowska dycha", "Gorzowska dycha bis" - to 
jest w granicach 4,6mln zł. Ulgi w podatkach, w opłatach lokalnych, czynszach za dzierżawę, 
umorzenie czynszów za najem lokali komercyjnych to jest kwota 8mln zł. Nie tylko 
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pomagaliśmy przedsiębiorcom, pomagaliśmy także wszystkim mieszkańcom naszego miasta 
i ponieśliśmy na tą walkę z Covidem bardzo duże pieniądze. Zakupiliśmy środki ochronne, 
opłaciliśmy usługi związane z zapobieganiem i walką z Covidem, zakupiliśmy karetkę do 
szpitala, angiograf, zrobiliśmy drogę do szpitala, zapewniliśmy pomoc finansową dla DPS-
ów, a także szczególne wynagrodzenia dla pracowników DPS-ów. To było jakieś ok.11mln. 
Ale jako miasto, jako całe miasto straciliśmy także dochody, które były spowodowana tą 
pandemią. Strata tych dochodów, to jest w granicach 15mln zł. To jest pomniejszony udział 
w dochodach PIT oraz to, że nie sprzedawaliśmy biletów MZK. Razem wydaliśmy jakieś 
38,6mln zł. Były to bardzo niespodziewane wydatki, gdyż nikt z nas, nikt w kraju, nie 
spodziewał się, że na początku 2020 roku będziemy mieli stan zagrożenia 
epidemiologicznego w kraju. Ubiegając Państwa pytania, dlaczego nie możemy zredukować 
kosztów, by nie szukać dochodów, mówię tutaj o wzroście wpływów w 2021 roku w związku 
z podwyższeniem stawki o 3,5% i mówię tu o kwocie 2,3mln zł, odpowiadam: od tych 
38,6mln zł, które wydaliśmy na walkę z pandemią, musimy odjąć wydatki inwestycyjne. A 
wydatki inwestycyjne to jest: zakup karetki, angiografu, czy tam droga do szpitala i wtedy 
nam zostaje w granicach 35mln zł i te 35mln obniżyły nam dochody bieżące miasta. 
Oznacza to, że mamy naruszone dochody bieżące. Dochody bieżące to przede wszystkim 
wpływy z podatków i opłat lokalnych, udziały w dochodach z PIT-u i CIT-u oraz subwencja. 
W budżecie na 2021 rok mamy już widoczny spadek dochodów bieżących o 5%. Gdybyśmy 
sobie porównali rok 2020 a 2021, to już tą utratę tych dowodów widać. Do tego mamy 
niepewną przyszłość. Nie wiemy czy na początku roku nie będzie kolejnego lockdown`u. Nie 
wiemy, ile ludzi straci pracę, ilu przedsiębiorców będzie w stagnacji, o ile wzrośnie inflacja i 
bezrobocie, dlatego trzeba bardzo rozważnie podejmować decyzje. Czasami także takie 
decyzje, które są niepopularnie społecznie. Nie da się zjeść ciastko i mieć ciastko. 
Podlegamy jako samorząd tym samym regułom rynkowym, co wszyscy. Jeszcze sobie taką 
zrobiłam analizę, jakie te zmiany będą miały wpływ na mieszkańców i przedsiębiorców. 
Poprosiłam o przygotowanie symulacji przez Urząd Miasta i tak, jak byśmy sobie 
przeanalizowali, jeżeli mamy właściciela mieszkania, który jest osobą fizyczną i to 
mieszkanie jest o pow.70m. i ma także udział w gruncie 20m., to podwyżka podatku wynosi 2 
zł, ponieważ w 2020 roku podatek wynosił 59 zł, a w 2021r. – 61zł, to jest tylko 2 zł wzrostu. 
To jest naprawdę niewiele. A w przypadku, kiedy budynek przeznaczony jest na 
prowadzenie działalności gospodarczej, na przykład załóżmy, że lokal komercyjny ma 100m2 
i jest on usytuowany na 3ar. działce, to taki podatek nam wzrośnie o 91 zł. Powiecie, że 
najbardziej stracą przedsiębiorcy. To prawda. Prowadzenie działalności to jest duże ryzyko i 
każdy przedsiębiorca musi się z tym liczyć, że czyhają na niego pewne niebezpieczeństwa. 
Ryzyko, z którym związane jest prowadzenie firmy, jest elementem gry rynkowej, natomiast 
pandemia Covidu spowodowała poważne zakłócenia w gospodarce, w działalności 
przedsiębiorstw. Zakłócenia te mają różnego rodzaju wpływ na przedsiębiorstwa, a wiele z 
nich boryka się z problemami finansowymi, dlatego nasze miasto wdraża pakiety pomocowe, 
które mają na celu zapewnienie wsparcia dla przedsiębiorstw i dla pracowników, dlatego tak 
ważne jest dbanie o dochody bieżące. Dlatego jestem za waloryzacją podatku o 3,5%. 
Kieruję się głównie koniecznością zapewnienia środków finansowych na zaspokojenie 
rosnących potrzeb w zakresie wydatków. Nadszedł dzisiaj taki właśnie czas, że musimy 
zacisnąć pasa, by przetrwać i mieć środki na pomoc dla tych, którzy zostali najbardziej 
poszkodowani.  
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 601 - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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ZA (15) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
PRZECIW (4) 
Robert Anacki, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Surowiec 
NIEOBECNI (1) 
Marta Bejnar – Bejnarowicz 
 
Podjęta uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Jacek Wójcicki – chciałem podziękować za podjęcie wszystkich 3 uchwał. Rozumiem, że 
sytuacja jest trudna. Jestem wdzięczny radnej A.Kozak, dziękuję wszystkim, którzy wzięli 
udział w tych trudnych pracach nad przygotowaniem budżetu, nad naprawdę trudną i ciężką 
pracą. Chce także pogratulować, że jesteście tą Radą Miasta, która zdecydowała, 
przesądziła o budowie hali widowiskowo-sportowej. To jest kluczowa inwestycja, a teraz 
pozostaje nam tylko dopingować, żeby mury pięły się do góry. Gratuluję i dziękujemy.  
 
Ad.5 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XXXI sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 
 
 
        Przewodnicz ący Rady Miasta 
          ( - ) 
         Jan Kaczanowski 
 
Przygotowała:  
Małgorzata Matuszek 
Dorota Waldmann 


